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REVISTA PRESEI 

 

 

 București: Masca de protecţie, obligatorie în Centrul Vechi, pieţe, târguri, 

staţii și gări / Organizatorii de evenimente, obligați să pună la dispoziţia 

publicului măşti 

Comitetul Municipal pentru Situaţii de Urgenţă (CMSU) a decis, luni, ca purtarea 

măştii de protecţie să devină obligatorie în zona pietonală a Centrului Vechi al 

Capitalei, în pieţe, târguri, staţii STB şi CFR, a declarat pentru Agerpres purtătorul 

de cuvânt al Prefecturii Bucureşti. Decizia CMSU se aplică de marți. 

„S-a hotărât purtarea obligatorie a măştii de protecţie pe toată durata zilei în zona 

delimitată ca fiind Centrul Vechi, în toată zona pietonală. S-a decis obligativitatea 

purtării măştii de protecţie în pieţe, în târguri şi în expoziţii, pe toată durata 

desfăşurării expoziţiei, târgurilor de către toate persoanele. S-a hotărât purtarea 

obligatorie a măştii în staţiile STB, în gări, staţii CFR, peroane, autogări, staţii de 

auto, taximetre”, a spus purtătoarea de cuvânt a Instituţiei Prefectului - Municipiul 

Bucureşti, Mariana Stancu-Ţipişcă. 

Organizatorii de evenimente, obligați să pună la dispoziţia publicului măşti de 

protecţie 

 

Ea a informat că s-a stabilit pentru organizatorii de evenimente sau spectacole 

obligativitatea de a pune la dispoziţia publicului măşti de protecţie. De asemenea, 

purtătorul de cuvânt a precizat că s-a decis obligativitatea participanţilor la 

evenimente, la spectacole de a purta măşti de protecţie pe toată durata respectivelor 

manifestări, de la accesul în zonă şi până la ieşirea din aceasta. 

 

Stancu-Ţipişcă a menţionat că hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

 

În altă ordine de idei, ea a anunţat că, în urma unei alte hotărâri a CMSU de luni, şi 

CFR va face parte din CMSU. 
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„A dorit CFR-ul să fie membru cu drepturi depline în acest comitet, pentru că şi ei 

contribuie (...) la măsurile pentru prevenirea răspândirii epidemiei de COVID şi nu 

s-a opus nimeni ca CFR să fie membru de drept în acest comitet”, a adăugat 

Mariana Stancu-Ţipişcă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 MediaSind TVR a sesizat la ANSPDCP decizia șefei TVR de a distribui 

imagini din ședința Consiliului de Administrație al Televiziunii Române! 

 Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind – Filiala MediaSind TVR a sesizat 

azi, 3 august 2020, Autoritatea Națională de Supraveghere a Prelucrării Datelor cu 

Caracter Personal  - ANSPDCP, reclamând decizia conducerii Societății Române 

de Televiziune de a face publice imagini din ședința Consiliului de Administrație a 

instituției, ce a avut loc în data de 29 iulie 2020. 

 Enervată de faptul că mai mulți membri ai Consiliului de Administrație i-au cerut 

demisia, președintele-director general al SRTV, Doina Gradea, a transmis public, 

prin Serviciul de Comunicare și Protocol condus de fosta vedetă, Mircea Radu, un 

comunicat de presă la care erau anexate două fotografii din ședința CA, cu unii 

membri CA și angajați ai instituției prezenți în sală. Fără să ceară acordul 

membrilor CA de a face publice aceste imagini, Doina Gradea și Mircea Radu au 

decis să publice un comunicat jenant pentru o instituție publică de presă, la care au 

atașat imagini în care apăreau două persoane care nu ar fi purtat mască.(amănunte 

aici: Și nici măcar nu purtați mască! TVR scoate imagini de pe camerele interne în 

lupta cu cei care au cerut demisia șefei instituției) 

Comunicatul serviciului de propagandă a șefei TVR demonstrează cât de jos a 

ajuns comunicarea instituțională din TVR. 

 Este ilegal  ca un șef de instituție publică să folosească în interes propriu, un 

departament al instituției. Serviciul de comunicare al TVR avea obligația să 

informeze în mod echidistant  opinia publică cu deciziile luate de către membrii 

CA din ședința acestui for, și nu să-i  atace în modul cel mai penibil pe membrii 

CA, doar pentru faptul că au cerut demisia și revocarea șefei TVR.  

https://www.paginademedia.ro/2020/07/tvr-raspuns-demitere-gradea-imagini-camere-masca/
https://www.paginademedia.ro/2020/07/tvr-raspuns-demitere-gradea-imagini-camere-masca/
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 Din nefericire, nu este prima dată când acest compartiment transmite comunicate 

de presă descalificante pentru o instituție publică de presă. De la instalarea în 

funcție a fostului știrist și mai apoi, prezentator de divertisment, Mircea Radu, 

serviciul de propagandă al șefei TVR a transmis opiniei publice și angajaților TVR 

mai multe comunicate de presă în care, folosind tehnici de manipulare securistice, 

a atacat sistematic organizația noastră și pe liderii MediaSind. (amănunte aici: 

Conducerea Televiziunii Române dorește desființarea filialei MediaSind TVR prin 

mijloace securistice!)  

 Având în vedere faptul că aceste practici ilegale trebuie să înceteze, iar instituțiile 

abilitate trebuie să cerceteze și să-i trimită să răspundă pe cei vinovați în fața 

Justiției, MediaSind TVR a depus astăzi, o cerere în baza Legii nr.544/2001 pentru 

ca administrația Gradea să răspundă la următoarele întrebări: 

 1.Cine din conducerea TVR a autorizat publicarea comunicatului de presă 

transmis de Serviciul Comunicare și Protocol în data de 31.07.2020? 

 2. Cine, din conducerea TVR, a autorizat publicarea fotografiilor cu membrii CA? 

 3. Ce implicare a avut în acest caz compartimentul Informații clasificate condus 

de fostul col. Adrian Fulea? S-a cerut acordul STS pentru punerea la dispoziție a 

acestor informații? Dacă da, prezentati raspunsul. Dacă  nu, precizați de ce nu s-a 

cerut acest acord, având în vedere faptul că transmisiunea este asigurată de acest 

serviciu de informații. 

4. Care au fost criteriile de angajare în SRTV și apoi de numire a dlui. Mircea 

Radu în funcția de consilier pe probleme de management al președintelui-director 

general și de coordonator cu atribuții de șef serviciu Comunicare și Protocol al 

SRTV? A fost organizat concurs, așa cum prevăd Legea nr. 41/1994 și Codul 

Muncii? Alături de răspunsuri prezentați și o copie după CV-ul acestuia. 

MediaSind TVR, în funcție de răspunsurile primite din partea Autorității Naționale 

de Supraveghere a Prelucrării  Datelor cu Caracter Personal  - ANSPDCP și a 

conducerii TVR, va depune mai multe plângeri penale împotriva celor care au 

abuzat de funcțiile pe care le dețin și au adus prejudicii angajaților TVR și 

membrilor CA. 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereateleviziuniiromanedorestedesfiintareafilialeimediasindtvrprinmijloacesecuristice
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereateleviziuniiromanedorestedesfiintareafilialeimediasindtvrprinmijloacesecuristice
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Întrucât în TVR, de la o zi la alta, abuzurile pe care le reclamăm sunt acoperite de 

altele noi, reiterăm cererea Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind, a 

MediaSind TVR, dar și a Federației Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind, a 

Confederației CNSLR -  Frăția și Federației Europene a Jurnaliștilor, adresată 

autorităților române, de a demite în regim de urgență, prin procedura legală, 

actuala echipă managerială a SRTv. 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 

 Rezervele valutare ale BNR au crescut în luna iulie cu doar 1,2 miliarde de 

euro, deși statul român a împrumutat de pe piețele externe 2,7 miliarde de 

euro. Diferența sugerează efortul băncii centrale pentru menținerea 

stabilității cursului de schimb euro-leu. 

La 31 iulie 2020, rezervele valutare la Banca Națională a României se situau la 

nivelul de 36,2 miliarde de euro, față de 35 de miliarde de euro la 30 iunie 2020, se 

arată în comunicatul BNR. 

În cursul lunii au avut loc următoarele operațiuni: 

 Intrări de 4,7 miliarde de euro, reprezentând modificarea rezervelor minime 

în valută constituite de instituțiile de credit, alimentarea conturilor 

Ministerului Finanțelor Publice (inclusiv suma rezultată din emisiunile de 

obligațiuni denominate în dolari americani ale Ministerului Finanțelor 

Publice de 2.785 milioane echivalent euro) și altele; 

 Ieșiri de 3,5 miliarde de euro, reprezentând modificarea rezervelor minime 

în valută constituite de instituțiile de credit, plăți de rate și dobânzi în contul 

datoriei publice denominate în valută, plăți din contul Comisiei Europene şi 

altele. 

Nivelul rezervei de aur s-a menținut la 103,6 tone. În condițiile evoluțiilor 

prețurilor internaționale, valoarea acesteia s-a situat la 5,5 miliarde de euro, mai 

specifică BNR. 
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Rezervele internaționale ale României (valute plus aur) la 31 iulie 2020 au fost de 

41,8 miliarde de euro, față de 40,2 de miliarde euro la 30 iunie 2020. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Ministrul Agriculturii susţine o conferinţă de presă 

Ministrul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR), Adrian Oros, susţine marţi, o 

conferinţă de presă, la sediul ministerului. 

 

Temele vizează rezultatele parţiale privind campania de recoltat la data de 3 august 

2020 şi aprobarea unor noi reglementări fitosanitare pentru produsele vegetale.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Nelu Tătaru: Decizia privind deschiderea noului an şcolar va fi luată în a 

doua jumătate a lunii august 

Ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, a anunţat luni, la Galaţi, că o decizie privind 

deschiderea noului an şcolar va fi luată în a doua jumătate a lunii august. 

 

Demnitarul a precizat că autorităţile iau în calcul mai multe scenarii, în funcţie de 

evoluţia pandemiei de COVID-19, dar că o decizie va fi comunicată dascălilor şi 

elevilor în a doua jumătate a lunii august. 

 

"Sunt mai multe scenarii. A doua parte a lunii august ne va spune dacă este 

oportună revenirea elevilor la şcoală. Noi sperăm să fie oportună, în condiţiile în 

care situaţia va fi favorabilă. Dar repet, nu ţine doar de noi. Planuri sunt, avem 

măsuri sanitare şi pentru desfăşurarea procesului de învăţământ. În a doua jumătate 

a lunii august vor afla dascălii şi elevii ce decizie se va lua", a spus Nelu Tătaru. 

 

Ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, însoţit de liderul PNL Galaţi, George Stângă, s-a 

aflat într-o vizită în judeţul Galaţi, unde a inaugurat noul dispensar al comunei 

Cerţeşti şi Centrul Medical Uman de la Matca. De asemenea, a mai fost şi la 
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Spitalul Judeţean de Urgenţă din Galaţi, unde a dorit să vadă Unitatea Mobilă de 

Terapie Intensivă, dar şi la Prefectura Galaţi. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Muncii afirma ca pensiile vor creste de la 1 septembrie: Se fac mai 

multe scenarii cu privire la procentul de majorare 

Ministrul Muncii si Protectiei Sociale, Violeta Alexandru, a declarat, luni, la Alba 

Iulia, ca pensiilor vor creste "cu siguranta" de la 1 septembrie, fara a preciza si 

procentul de majorare, mentionand ca se fac "mai multe scenarii" in acest sens. 

 

"Pensiile vor creste. Este si o obligatie si o determinare pe care o avem ca in pofida 

situatiei generate de pandemie, cu efect direct asupra economiei, sa facem ce 

trebuie facut pentru ca romanii sa aiba pensiile crescute de la 1 septembrie si acesta 

este un angajament ferm pe care Guvernul il face. Mai avem cateva zile pana cand 

Ministerul Finantelor va termina evaluarea - eu am obiceiul sa vorbesc despre 

cifre, sume si decizii doar cand am in fata toate elementele. 

 

Se fac, intr-adevar, mai multe scenarii, dar nu are sens sa va confirm sau sa va 

inaintez alte cifre, pentru ca nu aceasta este abordarea pe care eu, personal, o am. 

Astept ca Ministerul Finantelor sa ne puna la dispozitie evaluarea necesara cu 

privire la incasarile in buget in aceasta perioada deosebit de dificila din economie 

si, in functie de ceea ce gasim, cu toata transparenta, vom explica ce se poate face, 

in ce calendar si asa mai departe", a afirmat Violeta Alexandru. 

 

Ministrul Muncii a adaugat ca "pensiile vor creste cu siguranta", pentru ca 

Guvernul isi da "seama de nevoile pe care le au pensionarii, de a-si acoperi toate 

cheltuielile necesare". 

 

Violeta Alexandru s-a aflat luni intr-o vizita de lucru in judetul Alba. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/violeta-alexandru/
https://ziare.com/stiri/vizita/
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 Analiza Un roman care termina scoala profesionala este angajat cu 2.340 lei 

net, iar un absolvent de facultate cu 1.346 lei 

Un electrician proaspat absolvent de scoala profesionala se angajeaza cu un salariu 

brut de minim 3.500 - 4.000 de lei pe luna, in timp ce un absolvent de facultate 

primeste imediat dupa terminarea cursurilor oferte de munca la nivelul salariului 

lunar minim brut pe economie, de 2.230 de lei, potrivit declaratiilor unor 

antreprenori participanti la seria de conferinte "Pactul pentru Munca", organizate 

de Confederatia Nationala pentru Antreprenoriat Feminin (CONAF). 

 

Potrivit unui comunicat al confederatiei, presedintele CONAF, Cristina Chiriac, a 

solicitat, in cadrul conferintei "Pactul pentru Munca", dezvoltarea scolilor 

profesionale si a criticat transformarea claselor profesionale in clase de liceu 

teoretic. 

 

"Cred ca este important sa reinvatam ca meseria este bratara de aur si ca scolile 

profesionale tehnice nu sunt doar pentru cei cu media 5, ca poti sa inveti o meserie 

respectabila, bine remunerata in tara ta. Sa nu uitam ca dintotdeauna meseriile au 

sustinut natia, contribuind la dezvoltarea durabila a tarii. In acest sens, trebuie 

asigurate criterii de bune practici, cum ar fi flexibilizarea, respectiv asigurarea 

conditiilor pentru implementarea unor modele variate de abordare la nivel national, 

nicidecum transformarea claselor de la profesionala in clase de liceu. 

 

Avem nevoie de un sistem centrat pe nevoile elevilor si angajatorilor, un sistem 

care sa puna accentul pe oferirea de sanse tinerilor indiferent de categoria sociala, 

de a se califica intr-o profesie care sa le aduca beneficii si satisfactie pe termen 

lung si pe interesele angajatorilor de a avea acces la forta de munca bine calificata, 

cu competente specifice solid asimilate", a comentat Cristina Chiriac. 

 

Conform Institutului National de Statistica, in ultimii zece ani, populatia scolara 

din Romania a inregistrat o scadere de peste 30%. In anii '90, peste 300.000 de 

elevi urmau cursurile unei scoli profesionale, in timp ce in anul scolar 2019/2020 

numarul acestor elevi era de doar putin peste 100.000, adica de aproximativ trei ori 

mai putin fata de acum trei decenii, se precizeaza in comunicatul CONAF. 
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"Daca la inceputul anilor '90 scolile si universitatile din Romania numarau peste 5 

milioane de elevi si studenti, in acest an scolar numarul acestora a ajuns la 3,5 

milioane. Din randul elevilor claselor I-XII au disparut aproape 1,5 milioane, un 

declin dramatic al cifrei populatiei scolare. Imediat dupa Revolutie, erau peste 4 

milioane de elevi, din care, in invatamantul primar si gimnazial, mai mult de 

jumatate, iar in cel liceal aproape un milion. A crescut, in schimb, numarul de 

studenti: de la circa 200.000 in 1990 la peste 500.000 studenti in prezent", spune in 

comunicatul CONAF. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Iohannis a promulgat legea care introduce sistemul de carte de identitate 

electronica si semnatura electronica 

Presedintele Klaus Iohannis a promulgat luni legea prin care modifica si 

completeaza mai multe acte normative privind evidenta persoanelor si actele de 

identitate ale cetatenilor romani, transmite Administratia Prezidentiala. Astfel, este 

introdus sistemul de carte de identitate electronica, precum si semnatura 

electronica. De asemenea, poate fi eliberata o carte de identitate simpla sau 

electronica pentru copiii sub varsta de 14 ani. 

 

"Optional, se poate elibera carte de identitate simpla sau carte electronica de 

identitate inainte de implinirea varstei de 14 ani, la solicitarea unuia dintre parinti, 

a reprezentatului legal, a persoanei desemnate din cadrul serviciului social, public 

sau al unui organism privat acreditat, destinat protectiei speciale a copilului, 

separat temporar sau definitiv de parinti, unde se afla minorul, sau a persoanei 

careia i-a fost dat in plasament copilul", arata actul normativ promulgat de seful 

statului. 

 

Totodata, "in cazul minorului care se afla, in conditiile legii, intr-un serviciu social, 

public sau al unui organism privat acreditat, destinat protectiei speciale a copilului, 

separat temporar sau definitiv de parinti, actul de identitate se elibereaza, prin grija 

acestui serviciu, de catre serviciul public comunitar de evidenta a persoanelor din 

raza teritoriala de competenta", conform sursei citate. 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
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O alta modificare prevede ca, in cazul incapabililor si al persoanelor infirme sau 

analfabete, semnatura olografa a titularului poate lipsi din continutul cartii de 

identitate simple. 

 

Potrvit altor modificari din lege, cartea electronica de identitate permite titularului 

autentificarea in sisteme informatice ale Ministerului Afacerilor Interne si in 

sisteme informatice ale altor institutii publice sau private, precum si utilizarea 

semnaturii electronice, in conditiile legii. 

 

"Prin autentificare se intelege procedura prin care i se permite unei persoane ce 

poseda legal un anumit set de date create in acest scop sa se identifice intr-un 

sistem informatic, in interes propriu sau in relatia sa cu persoane juridice de drept 

public ori de drept privat", mai indica legea promulgata. 

 

Cartea de identitate provizorie este valabila timp de 45 de zile. 

 

De asemenea, de la data realizarii conditiilor tehnice pentru eliberarea cartii 

electronice de identitate, cartea de identitate simpla si cartea electronica de 

identitate se elibereaza: 

 

"- cu valabilitate de 2 ani, pentru persoanele cu varsta cuprinsa intre 0 si 14 ani; 

 

- cu valabilitate de 4 ani, pentru persoanele cu varsta cuprinsa intre 14 si 18 ani; 

 

- cu valabilitate de 10 ani, dupa implinirea varstei de 18 ani; 

 

- cu valabilitate nelimitata, dupa implinirea varstei de 60 de ani, pentru cartea de 

identitate simpla", mai indica proiectul. 

 

Initiativa legislativa a fost inregistrata in decembrie 2017, in timpul Cabinetului 

Tudose. a fost adoptata decizional de Camera Deputatilor pe 14 iulie a.c. si trimisa 

in aceeasi zi la promulgare. 

(Sursa: ziare.com) 
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 E oficial! Vârsta de pensionare are parte de modificări 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, legea care prevede extinderea 

categoriilor de persoane care beneficiază de reducerea cu 2 ani a vârstei standard 

de pensionare, fără penalizare. 

Actul normativ modifică art. 65 alin.(5) din Legea nr. 263/2010 privind sistemul 

unitar de pensii publice şi a fost iniţiat de senatorul PSD Cornel Resmeriţă. 

Potrivit legii, „persoanele care au locuit cel puţin 30 de ani în zonele afectate de 

poluarea remanentă din cauza extracţiei, preparării şi arderii cărbunelui sau a 

şisturilor bituminoase, a extracţiei şi prelucrării minereurilor feroase şi neferoase 

cu conţinut de praf sau de emisii de gaze cu efect de seră, cupru, plumb, sulf, 

cadmiu, arseniu, zinc, mangan, fluor, clor, feldspat şi siliciu sau de radiaţii din 

minereuri radioactive, hidrogen sulfurat, crom trivalent, crom hexavalent, a 

pulberilor metalice şi/sau de cocs metalurgic, precum şi a emisiilor de amoniac şi 

derivate, respectiv localităţile Baia Mare, Copşa Mică, Zlatna, Târgu Mureş, 

Drobeta-Turnu-Severin, Târnăveni, Slatina, Turnu Măgurele, Râmnicu Vâlcea, 

Petroşani, Vulcan, Lupeni, Petrila, Aninoasa, Uricani, Hunedoara, Călan, Brad, 

Criscior, Veţel, Şoimuş, Baia de Criş, Ghelari, Teliuc, Certej, Băiţa, Orăştie, Deva 

din judeţul Hunedoara, pe o rază de 8 km în jurul acestor localităţi, beneficiază de 

reducerea vârstei standard de pensionare cu 2 ani fără penalizare”. 

(Sursa: stitripesurse.ro) 

 

 Guvernul ataca la CCR legea prin care sunt marite pedepsele pentru 

agresiunile sexuale impotriva minorilor. Reactia PSD 

Executivul a sesizat Curtea Constitutionala in legatura cu legea care majoreaza 

pedepsele pentru agresiunile sexuale impotriva minorilor. Actul normativ, adoptat 

decizional de catre Camera Deputatilor pe 30 iunie, introduce si prevederea potrivit 

careia violul si actul sexual cu un minor sunt infractiuni pentru care prescriptia nu 

inlatura raspunderea penala. Guvernul argumenteaza ca reglementarea incalca  

 

https://ziare.com/stiri/infractiuni/
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Legea fundamentala deoarece "instituie un tratament discriminatoriu intre 

persoanele care au comis infractiuni de o gravitate similara, in sensul in care nu pot 

fi identificate ratiuni obiective pentru alegerea acelor infractiuni care urmeaza a fi 

imprescriptibile". 

 

"Legea, in forma adoptata de Camera Deputatilor, ridica unele probleme de 

constitutionalitate, dupa cum urmeaza: 

 

Pct. 1 si 2 ale art. I al Legii prevad modificarea art. 153 din Codul penal, privind 

prescriptia raspunderii penale si art. 154 privind termenele de prescriptie a 

raspunderii penale, in sensul instituirii imprescriptibilitatii raspunderii penale 

pentru faptele de viol (art. 218 din Codul penal) si act sexual cu un minor (art. 220 

din Codul penal). 

 

Aceasta reglementare poate ridica probleme din perspectiva raportarii la art. 16 din 

Constitutie intrucat instituie un tratament discriminatoriu intre persoanele care au 

comis infractiuni de o gravitate similara, in sensul in care nu pot fi identificate 

ratiuni obiective pentru alegerea acelor infractiuni care urmeaza a fi 

imprescriptibile. Astfel, solutia legislativa aleasa pare arbitrara si discriminatorie 

fata de persoanele care savarsesc infractiuni de viol sau act sexual cu un minor, 

infractiuni pentru care va opera imprescriptibilitatea raspunderii penalee, in timp ce 

alte fapte de o gravitate cel putin egala si de natura similara vor fi in continuare 

supuse curgerii termenelor de prescriptie. 

 

Este adevarat ca infractiunile contra libertatii si integritatii sexuale au un specific 

aparte si ca, din cauza traumelor provocate victimelor, in multe cazuri trece o 

perioada considerabila de timp pana cand acestea pot aduce la cunostinta organelor 

judiciare fapta comisa, iar din aceasta perspectiva s-ar putea justifica si 

introducerea unor termene de prescriptie prelungite pentru faptele contra libertatii 

si integritatii sexuale. 
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Chiar si cu luarea in considerare a acestor aspecte insa, din perspectiva autorului 

infractiunii, ar putea si discutabila aplicarea unui tratament diferit fata de autorii 

unor alte infractiuni pedepsite de legea penala la fel de aspru (enumeram cu titlu de 

exemplu fapte precum cele de coruptie, tortura, nerespectarea regimului armelor si 

al munitiilor, nerespectarea regimului materialelor nucleare sau al altor materii 

radioactive, tradare). 

 

Cu atat mai mult insa nu poate fi justificata in mod obiectiv si rezonabil diferenta 

de tratament fata de autorii unor infractiuni de aceeasi natura, susceptibile a avea 

un efect similar asupra victimelor si prin urmare a produce acelasi decalaj in 

sesizarea organelor judiciare", arata sesizarea formulata de Guvern la CCR. 

 

Executivul aminteste de o decizie a Curtii din 2003, prin care a statuat ca diferenta 

de tratament trebuie sa aiba la baza justificari obiective, astfel incat sa nu incalce 

articolul 16 din Constitutie, care se refera la egalitatea de drepturi. 

 

"Amintim ca, in jurisprudenta sa constanta, Curtea Constitutionala a statuat ca o 

diferenta de tratament trebuie sa se bazeze pe justificari obiective si rezonabile 

pentru a nu reprezenta o incalcare a art. 16 din Constitutie: << Acesta presupune 

instituirea unui tratament egal pentru situatii in care, in functie de scopul urmarit, 

nu sunt diferite. Ca urmare, situatiile in care se afla anumite categorii de persoane 

trebuie sa difere in esenta pentru a se justifica deosebirea de tratament juridic, iar 

aceasta deosebire de tratament trebuie sa se bazeze pe un criteriu obiectiv si 

rational (a se vedea, in acest sens, cu titlul exemplificativ Decizia nr. 86 din 27 

februarie 2003). (...) Principiul egalitatii in drepturi nu inseamna uniformitate, 

incalcarea principiului egalitatii si nediscriminarii existand atunci cand se aplica un 

tratament diferentiat unor cazuri egale, fara o motivare obiectiva si rezonabila, sau 

daca exista o disproportie intre scopul urmarit prin tratamentul inegal si mijloacele 

folosite >> ", potrivit sesizarii. 

 

De asemenea, Guvernul aduce in discutie si jurisprudenta Curtii Europene a 

Drepturilor Omului care spune acelasi lucru. 

 

 

https://ziare.com/stiri/coruptie/
https://ziare.com/ccr/
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"In acelasi sens este si jurisprudenta constanta a Curtii Europene a Drepturilor 

Omului, care a statuat, in aplicarea prevederilor art. 14 din Conventia privind 

apararea drepturilor omului si a libertatilor fundamentale privind interzicerea 

discriminarii, ca reprezinta o incalcare a acestor prevederi orice diferenta de 

tratament savarsita de stat intre indivizi aflati in situatii analoage, fara o justificare 

obiectiva si rezonabila", conchide sursa citata. 

 

Pe 30 iunie, Camera Deputatilor a adoptat decizional proiectul de lege al 

deputatului neafiliat Oana Bizgan pprin care marim pedepsele pentru infractiunile 

sexuale. 

 

"Raportul sexual, actul sexual oral sau anal cu o persoana, savarsit prin 

constrangere, punere in imposibilitate de a se apara ori de a-si exprima vointa sau 

profitand de aceasta stare, se pedepseste cu inchisoarea de la 5 la 10 ani si 

interzicerea exercitarii unor drepturi". 

 

De asemenea, este prevazuta pedeapsa cu inchisoarea de la 7 la 12 ani si 

interzicerea exercitarii unor drepturi atunci cand: fapta a fost comisa de catre un 

membru de familie sau de catre o persoana care convietuieste cu victima; apta a 

avut ca urmare vatamarea corporala sau a pus in pericol viata victimei in orice alt 

mod". 

 

Pedeapsa este inchisoarea de la 7 la 15 ani si interzicerea exercitarii unor drepturi 

atunci cand faptele au fost comise fata de un minor in sau de catre o persoana care 

a mai comis anterior o infractiune contra libertatii si integritatii sexuale asupra unui 

minor, o infractiune de pornografie infantila sau proxenetism asupra unui minor. 

 

Alfred Simonis: Guvernul Orban este aparatorul pedofililor, violatorilor si 

pradatorilor sexuali 

 

Liderul deputatilor PSD Alfred Simonis a afirmat ca Guvernul Orban este 

aparatorul pedofililor, violatorilor si pradatorilor sexuali din cauza faptul ca 

Executivul a atacat la Curtea Constitutionala "legea votata de Parlament prin care 

aceste bestii ar fi putrezit in inchisoare".  

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/stiri/inchisoare/
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El a precizat ca este abominabil ca Guvernul nu a dublat alocatiile pentru copii, 

insa "ii apara cu inversunare pe cei care distrug vieti de copii". 

 

"Guvernul Orban este aparatorul pedofililor, violatorilor si pradatorilor sexuali! 

Guvernul Orban moare de grija tuturor acestor nenorociti! Pe care ii considera 

discriminati! De asta a contestat la CCR legea votata de Parlament prin care aceste 

bestii ar fi putrezit in inchisoare! Abominabil! Alocatiile copiilor nu le-a dublat, 

dar ii apara cu inversunare pe cei care distrug vieti de copii. Pentru Orban si gasca 

sa din Guvern nu conteaza viitorul Romaniei. Conteaza doar ca pedofilii sa nu fie 

discriminati!", a scris Alfred Simonis luni pe Facebook. 

 

Liderul deputatilor PSD a adaugat ca Exectivul considera si ca hotii nu trebuie 

discriminati. 

 

"La fel cum, in viziunea Guvernului PNL, hotii nu trebuie discriminati! Cei care 

fura cu zece maini din banul public cu achizitii, cei care violeaza, toti si-au gasit un 

zid de protectie in guvernarea PNL!", a conchis Simonis. 

 

Executivul a sesizat Curtea Constitutionala in legatura cu legea care majoreaza 

pedepsele pentru agresiunile sexuale impotriva minorilor. Actul normativ, adoptat 

decizional de catre Camera Deputatilor pe 30 iunie, introduce si prevederea potrivit 

careia violul si actul sexual cu un minor sunt infractiuni pentru care prescriptia nu 

inlatura raspunderea penala. 

 

Guvernul argumenteaza ca reglementarea incalca Legea fundamentala deoarece 

"instituie un tratament discriminatoriu intre persoanele care au comis infractiuni de 

o gravitate similara, in sensul in care nu pot fi identificate ratiuni obiective pentru 

alegerea acelor infractiuni care urmeaza a fi imprescriptibile". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/pnl/
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 Numărul orelor de la școală se reduce treptat. Variante în lucru la minister. 

În gimnaziu dispare Limba latină, sunt tăiate ore de la Limba modernă, 

Geografie și Istorie 

Ministerul Educaţiei se gândește să reducă numărul de ore pe care elevii îl petrec la 

şcoală, dar vrea să o facă etapizat. Nu pentru toate clasele odată, ci numai pentru 

cele de început de ciclu şcolar, adică pentru clasa pregătitoare, clasa a V-a şi a IX-

a. Specialiştii în educaţie avertizează că ministerul trebuie să aplice reducerea de 

ore pentru toţi elevii şi că ordonanţa de urgenţă care amână termenul de aplicare 

pentru celelalte clase poate fi atacată la Curtea Constituţională. 

Mai multe variante de lucru se află acum în analiză la minister. 

În ciclul primar, se elimină în fiecare an, până în 2024, ora de Dezvoltare personală 

de la pregătitoare, o oră de Română la clasa I, o oră de Muzică la clasa a doua, una 

de Arte la clasa a treia şi o oră de Joc şi mişcare la clasa a patra. 

Elevii spun că numărul de ore trebuie redus, dar şi-ar dori o mai mare autonomie în 

alegerea materiilor de studiu. 

La gimnaziu sunt multe noutăţi: eliminarea notelor la Religie, Muzică, Desen sau 

Educaţie fizică şi apariţia calificativelor. 

Dispare Limba latină, sunt tăiate ore de la Limba modernă, Fizică, Chimie, 

Biologie, Geografie și Istorie. Muzica şi Desenul nu mai sunt ore obligatorii. 

Religia rămâne fără vreo schimbare cu o oră pe săptămână în trunchiul comun din 

clasa pregătitoare până în liceu. 

Sindicatele din învăţământ spun că aceste variante trebuie supuse dezbaterii şi dau 

asigurări că ele vor fi modificate. 

Ministerul Educaţiei pregăteşte oricum o ordonanţă prin care reducerea numărului 

de ore să se facă în etape, până în 2026. 

Legea promulgată în noiembrie de președintele Klaus Iohannis prevede "în medie" 

20 de ore pe săptămână în clasele I-IV, 25 de ore la gimnaziu și 30 la liceu. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 ANALIZĂ  Românii muncesc jumătate de an pentru a-și plăti taxele, abia 

apoi încep să muncească pentru ei 

Aproape jumătate din venituri reprezintă taxe și impozite. Din 100 de lei așadar, 

rămânem în buzunar cu puțin peste 50 de lei.  

Vedem cum ne plasăm în comparație cu alte state din Uniunea Europeană, unde 

salariul mediu an variază între 10.000 și aproape 70.000 de euro pe an, iar taxele 

sunt cuprinse între 30 și 55%.  

Nu ne situăm departe de media europeană în ceea ce privește Ziua Libertății 

Fiscale. În medie, un european muncește până pe 14 iunie pentru a-și plăti dările 

către stat. România fiind pe locul 17.  

Astfel, cu un salariu mediu de 11.500 de euro, un român câștigă al treilea cel mai 

mic salariu din UE, ceea ce îl lasă, din nou, cu al treilea cel mai mic venit 

disponibil, de aproape 6200 de euro.  

Prin comparație, un locuitor din Luxemburg, țara cu cel mai mare salariu pe an din 

Uniune, rămâne după ce plătește toate taxele cu un venit de peste 39 de mii de 

euro.  

Bulgarii stau cel mai prost la acest capitol. Încasează cel mai mic salariu din 

Uniunea Europeană, nici măcar 9.000 de euro, iar după ce plătesc taxele mai rămân 

cu un venit de doar 5.000 de euro. 

Fiscalitatea pe muncă în România complică și mai mult calculele pentru 

antreprenori 

Analistul economic Iancu Guda a explicat la Digi24 că, în ultimii ani, salariul 

minim a crescut enorm, ceea a făcut ca angajarea pe acest nivel și toate celelalte 

salarii să se reseteze și să reprezinte o barieră pentru antreprenori. 

"Concurența pentru joburi a crescut, avem un milion de români întorși în țară, care 

încearcă să își găsească un loc de muncă aici. Este greu să te întorci în Spania, 

Italia, Germania. 

Pentru antreprenori avem o oportunitate, oferta de muncă e mult mai generoasă. 
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Provocarea taxelor duce însă la acest paradox, pe muncă taxele sunt mari, pe 

capital sunt foarte mici. Antreprenorii sunt tentați să angajeze pe salariul minim și 

să plătească diferența din dividende, care se impozitează foarte puțin. Plătim cel 

mai mult pe muncă și impozitul pe dividende este cel mai mic. 

Așa accentuăm polarizarea. 

Mai este al doilea efect - necesitatea ca statul să creeze și să stimuleze noi locuri de 

muncă, prin investiții care să creeze oportunități pentru companii și locuri de 

muncă. 

Pe de altă parte, este nevoie de măsuri active. Riscăm ca firmele să se fi învățat să 

fie subvenționate, dar antreprenoriatul nu se potrivește cu a fi subvenționat", a 

ex[licat analistul economic. 

Potrivit lui Iancu Guda, se poate reduce fiscalitatea pe muncă, dar doar dacă este 

compensată cu altceva: "Bugetul suferă de câțiva factori de stres, este o presiune 

fără precedent, deficitul în al doilea semestru va fi și mai mare. Să scădem taxele 

fără să creștem altele, astfel încât să compensăm va fi un glonț în cap. 

Taxa pe muncă trebuie scăzută, coroborat cu uniformizarea taxării companiilor, 

care acum e găurită de foarte multe excepții. Este greu să implementezi 

monitorizarea acestor taxe fără sisteme informatice. Să creștem taxele pe capital, 

dar să scădem pe muncă". 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministrul Muncii: Se califică oameni pentru meserii după cum crede statul 

că trebuie. Nu este normal 

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, spune că statul nu este conectat la piața 

muncii și că agențiile de ocupare a forței de muncă nu știu pentru ce job-uri să 

pregătească oameni. Ea susține că firmele ar trebui să gestioneze banii pentru 

formarea forței de muncă, pentru că știu ce slujbe se caută. 
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"Avem locuri de muncă de oferit dar nu avem oameni care să vină la treabă. Alba 

Iulia, astăzi, la discuţie cu mediul de afaceri. Încerc câteva explicaţii, eu ştiind că la 

ANOFM sunt înregistraţi şomeri indemnizaţi/neindemnizaţi, oameni în căutarea 

unui loc de muncă. În România, se califică oameni pentru diverse meserii după 

cum crede statul că trebuie. Nu este normal. Banii de formare trebuie să ajungă la 

firme şi ele să îi gestioneze. Acestea ştiu cel mai bine ce tip de pregătire le este 

necesară viitorilor angajaţi, când şi cum trebuie făcută. Ele vor urmări ca formarea 

să se facă bine pentru că au interesul să aibă forţă de muncă competitivă", a scris 

ministrul Muncii pe Facebook. 

Ea a mai precizat că Agenţiile Judeţene pentru Ocuparea Forţei de Muncă nu se 

implică activ în facilitarea angajării persoanelor înregistrate, arătând că acestea nu 

par să fie conectate la schimbările de pe piaţa muncii. 

"După toate semnalele pe care le-am dat despre nevoia de schimbare radicală a 

abordării, nu văd o mobilizare din partea AJOFM-urilor pentru a se implica activ 

în facilitarea angajării persoanelor înregistrate, pentru a prelua imediat informaţii 

de la angajatorii care au locuri de muncă şi pentru a căuta cu determinare să le 

găsească persoane interesate şi apte să muncească. Se comportă exact ca cineva 

care nu va putea răspunde niciodată unui mediu concurenţial. Fac strictul necesar 

la acest capitol. Nu văd că AJOFM-urile sunt conectate la schimbările din piaţa 

muncii", a arătat Violeta Alexandru. 

Mai mult, ea spune că pare că AJOFM vrea să se transforme în agenţie de plăţi. 

"Cu tot cu gestionarea (bună, altminteri) a măsurilor de sprijin pentru angajaţi şi 

angajatori din această perioadă, ANOFM parcă vrea să se transforme în agenţie de 

plăţi. Nu cred că la acest lucru trebuie să se rezume. Oamenii trebuie să aibă reală 

încredere că, dacă bat la uşa AJOFM, aici sigur există şanse reale să îşi găsească un 

loc de muncă. O să cer să vorbim mai mult despre ce locuri de muncă şi-au găsit 

oamenii prin AJOFM. România are nevoie să se muncească. Cele două părţi - 

angajaţi şi angajatori - chiar sunt parteneri; sunt aici pentru ca acest lucru nu numai 

să se audă, dar să se şi întâmple", a mai precizat ministrul Muncii. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Ministrul Finanţelor: Am redus semnificativ planul de împrumuturi pentru 

luna august 

Ministerul Finanţelor a redus planul de împrumuturi pentru luna august, a anunțat 

ministrul Florin Cîțu, care spune că România are nevoie şi de dobânzi reale zero 

sau chiar negative. 

Ministerul Finanţelor Publice a planificat în luna august împrumuturi de 3,45 de 

miliarde de lei de la băncile comerciale. 3 miliarde de lei prin opt emisiuni de 

obligaţiuni de stat, la care se poate adăuga suma de 450 milioane de lei prin sesiuni 

suplimentare de oferte necompetitive, aferente licitaţiilor de obligaţiuni. 

Suma este cu aproape 2 miliarde de lei mai mică decât cele 5,3 miliarde de lei 

programate în iulie și va fi destinată refinanţării datoriei publice şi finanţării 

deficitului bugetului de stat. 

"O veste excelentă pentru toţi românii! Am redus semnificativ planul de 

împrumuturi pentru luna august. V-am spus că vin cu o surpriză majoră. Nu a fost 

uşor dar am reuşit. Mai urmează şi altele. Avem un buffer la nivel record, în contul 

nostru de la BNR. Am injectat lichiditate în economie la un nivel record. În special 

pentru că am investit cele mai mari sume în primele 7 luni din ani din ultimii 10 

ani. Dar nu ajunge şi nu ne oprim aici. România are nevoie, aşa cum vedem în 

toată lumea, şi de dobânzi reale zero sau şi mai bine, negative", a scris ministrul 

Florin Cîţu pe Facebook. 

El a precizat că România trece printr-o perioadă de criză fără precedent, iar politica 

economică, fiscală şi monetară, trebuie să fie stimulativă şi să nu afecteze negativ 

creşterea economică. 

Mai mult, şeful de la Finanţe arată că şi-a propus o "explozie" a creşterii 

economice în 2021. 

"Am spus că nu vom avea recesiune tehnică în 2020. Dar vreau mai mult pentru că 

toţi românii merită asta. Vreau să avem şi o explozie a creşterii economice în 2021. 

Doar printr-o politică economică stimulativă putem să atingem acest obiectiv în 

2021.  
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Voi face totul pentru ca în 2021 să avem cea mai mare rată a creşterii economice 

din UE şi să eliminăm efectele negative ale pandemiei", a arătat ministrul 

Finanţelor. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Au mai rămas patru zile până la închiderea perioadei de subscriere pentru 

titlurile de stat prin bursă: ordine de aproape 700 mil. lei 

Din 15 iulie 2020, adică de când Ministerul Finanţelor a lansat emisiuni de titluri 

de stat pentru populaţie prin bursă, şi până pe 3 august 2020, românii au introdus 

subscrieri totale de 687 milioane de lei pentru a împrumuta statul român, arată 

datele agregate de ZF.   

Din această sumă, aproximativ 267 de milioane de lei sunt subscrierile aferente 

emisiunii de obligaţiuni în lei cu scadenţa pe doi ani, cea pentru care statul român 

plăteşte o dobândă de 4% pe an. Pentru titlurile de stat pe patru ani, şi care au o 

dobânda fixă de 4,5% pe an, subscrierile erau până ieri seară de 94 mil. lei, potrivit 

datelor agregate de ZF.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Fonduri europene 2020: Câte 25.000 Euro în București și 23 de județe, 

pentru tineri fără job, să se facă patroni 

Statul vrea să dea fonduri nerambursabile de câte 25.000 de euro unor tineri care 

nu mai merg la școală și nici serviciu nu au și să-i ajute astfel să devină patroni de 

firme. Apelul de proiecte pregătit acum de Ministerul Fondurilor Europene se va 

adresa tinerilor NEETs din București, Ilfov, Cluj, Iași și alte 20 de județe. 

Vorbim despre apelul de proiecte „Viitor pentru tinerii NEETs II”, finanțat din 

fondurile europene prin Programul Operațional Capital Uman. 

Tinerii NEETs   - Not in Education, Employment, or Training - sunt acei tineri cu 

vârste între 16 și 29 de ani care nu mai urmează nicio formă de învățământ și care 

nu au reușit nici să se angajeze. 
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Potrivit propunerii oficiale de Ghid al solicitantului, aflat încă în pregătire la 

Ministerul Fondurilor Europene, fonduri totale de 42 de milioane de euro vor fi 

puse la bătaie pentru proiecte europene de educare a tinerilor NEETs. 

Aceste proiecte vor conține o serie întreagă de activități educaționale și de ocupare 

a forței de muncă. Printre aceste activtăți, se va regpsi și o componentă restrânsă de 

educație antreprenorială, la finalul căreia tinerii selectați vor putea primi subvenții 

de până la 25.000 de euro fiecare, pentru a-și deschide și dezvolta mici afaceri. 

Astfel, din cei 42 de milioane de euro alocați tuturor activităților, 16,8 milioane de 

euro vor merge la schema de minimis din care se vor acorda subvențiile de 

maximum 25.000 de euro fiecare, pentru tinerii șomeri, viitori patroni. 672 de 

firme estimează MFE că vor fi înființate astfel. 

Viitorii patroni nu vor avea acces direct la banii europeni, ci prin intermediul unor 

administratori de schemă de minimis. 

În mare, întregul proces se va derula astfel: 

1. Proiectele mari și mici 

După definitivarea Ghidului solicitantului, o serie de organizații - solicitanții 

eligibili - vor depune la AM POCU proiecte cu valoare maximă de 1 milion de 

euro (proiecte mici), respectiv 4 milioane de euro (proiecte mari). 

Tipuri de solicitanți și parteneri eligibili 

 Furnizori autorizați de formare profesională a adulților- persoane juridice 

autorizate în conformitate cu prevederile OG nr.129/31.08.2000 privind 

formarea profesionala a adulților, republicata, cu modificările și completările 

ulterioare 

  Furnizori acreditați de servicii specializate pentru stimularea ocupării- 

persoane juridice autorizate în conformitate cu prevederile HG nr.277/2002 

privind aprobarea Criteriilor de acreditare a furnizorilor de servicii 

specializate pentru stimularea ocupării forței de muncă, republicată, cu 

modificările și completările ulterioare 
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 Centre autorizate de evaluare și certificare a competențelor profesionale 

obținute pe alte căi decât cele formale; 

 Organizații sindicale - persoane juridice de drept privat, constituite în 

conformitate cu Legea dialogului social nr.62/10.05.2011, republicată, cu 

modificările și completările ulterioare 

 Organizații patronale- persoane juridice de drept privat fără scop 

patrimonial, constituite în conformitate cu Legea dialogului social 

nr.62/10.05.2011, republicată, cu modificările și completările ulterioare; 

 ONG-uri; 

 Organizații de tineret, legal constituite; 

 Camere de Comerț și Industrie, persoane juridice de utilitate publică, fără 

scop patrimonial, organizate în temeiul dispozițiilor din Legea 

nr.335/06.12.2007 privind Camerele de Comerț din România, cu 

modificările și completările ulterioare. 

 SPO (inclusiv unitățile cu personalitate juridică din subordinea sa) 

 Ministerul Tineretului și Sportului si instituțiile subordonate/in coordonare 

 Asociații de întreprinderi. 

2. Selectarea și pregătirea tinerilor 

În cadrul acestor proiecte derulate de organizațiile menționate mai sus, vor fi 

selectați tineri care nu mai învață și nu mai lucrează. Ei vor fi trecuți printr-o serie 

de cursuri profesionale și de antreprenoriat, sesiuni de mentorat și alte traininguri și 

vor fi ajutați să-și facă planuri de afaceri. 

3. Fondurile europene pentru firme 

La final, vor fi selectate cele mai bune planuri de afaceri, iar titularii vor primi 

subvențiile de maximum 25.000 de euro fiecare pentru a-și dezvolta firmele. 
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Planurile de afaceri vor fi supuse aprobării unei comisii de selecție, pe baza unor 

criterii stabilite de beneficiarul finanțării nerambursabile, în cadrul unui proces  

transparent și nediscriminatoriu. Comisia de selecție a ideilor de afaceri va include 

obligatoriu un număr impar de membri din care se recomandă să facă parte 

reprezentanți ai mediului de afaceri și ai patronatelor. 

Condiții pentru tinerii NEET, să se facă patroni 

Pentru a putea ajunge în postura de a primi cei 25.000 de euro pentru a deveni 

patroni de firme, tinerii NEETs trebuie să îndeplinească o serie de condiții 

cumulate, printre care: 

 Să aibă vârsta cuprinsă între 16 și 29 de ani. Ca să-și poată deschide firma, 

tănărul respectiv trebuie să aibă deja 18 ani împliniți. 

 Să fie înregistrat și profilat de  Serviciul Public de Ocupare (SPO), adică 

agenția județeană de ocupare a forței de muncă. 

 Să fie tineri NEETs din categoria celor ușor ocupabili, adică să aibă o 

calificare profesională. De exemplu, aici pot să intre tinerii care au terminat 

o facultate, dar nu au reușit să se angajeze. 

 Să aibă domiciliul sau reședința în regiunile de dezvoltare vizate de proiect 

(Centru, Nord-Est, Nord-Vest, Vest sau București-Ilfov). 

 Pentru subvenția acordată este obligatorie angajarea a minimum 1 persoană 

în cadrul afacerii sprijinite. 

 Afacerile înființate trebuie să funcționeze minimum 12 de luni pe perioada 

implementării proiectului și să asigure o perioadă de sustenabilitate de 

minimum 6 luni. 

Perioada de sustenabilitate presupune continuarea funcționării afacerii, inclusiv 

obligația menținerii locului de muncă ocupat, și poate fi contabilizată pe perioada 

implementării proiectului sau după finalizarea implementării.    
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Județele eligibile la fondurile UE pentru tineri NEETs: 

 Regiunea Centru: județele Alba, Brașov, Covasna, Harghita, Mureș și 

Sibiu. 

 Regiunea Nord-Est: județele Bacău, Botoșani, Iași, Neamț, Suceava și 

Vaslui. 

 Regiunea Nord-Vest: Bihor, Bistrita-Nasaud, Cluj, Maramureș, Satu Mare, 

Sălaj. 

 Regiunea Vest: Timiș, Arad, Caraș-Severin și Hunedoara. 

 Regiunea București-Ilfov: municipiul București și județul Ilfov. 

Ajutorul de minimis se va putea acorda în două tranșe, după cum urmează: 

 tranșă inițială de maximum 75% din valoarea ajutorului de minimis, așa cum 

a fost acesta aprobat pe baza planului de afaceri și prevăzut în contractul de 

subvenție încheiat; 

 tranșă finală reprezentând diferența până la valoarea totală a ajutorului de 

minimis, după ce beneficiarul ajutorului de minimis face dovada că a ocupat 

locul/locurile de muncă asumat/e  prin planul de afaceri. 

Aceste ajutoare de minimis vor pune accentul pe mediul rural, dar asta nu 

înseamnă că vor fi excluși din start tinerii de la orașe. 

Cheltuieli eligibile - ce își vor putea „cumpăra” tinerii NEETs cu banii europeni 

Subvențiile de 25.000 de euro vor putea fi folosite pentru o listă lungă de 

cheltuieli, printre care: 

 Salarii, 

 Deplasări, 

 Achiziții de servicii specializate, pentru care beneficiarul ajutorului de 

minimis nu are expertiza necesară, 
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 Achiziția de active fixe corporale (altele decât terenuri și imobile), obiecte 

de inventar, materii prime și materiale, inclusiv materiale consumabile, alte 

cheltuieli pentru investiții necesare funcționării întreprinderilor, 

 Închiriere de sedii (inclusiv depozite), spații pentru desfășurarea diverselor 

activități ale întreprinderii, echipamente, vehicule, diverse bunuri, 

 Leasing fără achiziție (leasing operațional) aferente funcționării 

întreprinderilor (rate de leasing operațional plătite de întreprindere pentru: 

echipamente, vehicule, diverse bunuri mobile și imobile) 

 Utilități aferente funcționării întreprinderilor, 

 Conectare la rețele informatice aferente funcționării întreprinderilor, 

 Publicitate. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Lucian Bode anunță MĂCEL la TAROM: 'Va fi salvată, dar va fi 

restructurare' 

Compania TAROM va fi salvată, deoarece deţine o flotă de avioane capabilă să-i 

asigure un flux financiar, dar are nevoie de o restructurare, a declarat, luni seara, 

ministrul Transporturilor, Lucian Bode. 

"Compania TAROM va fi salvată. Compania TAROM, în acest moment, are o 

flotă de avioane capabilă să-i asigure un flux financiar astfel încât compania să fie 

salvată. Dar, fără o restructurare, şi nu vorbesc doar de o restructurare de personal, 

vorbesc de alte costuri ce trebuie eliminate, combustibili, agenţii, interne, 

internaţionale...sunt multe măsuri pe care noi le vom lua conform unui plan de 

restructurare aprobat azi în Consiliul de Administraţie", a declarat Bode la 

Realitatea Plus, potrivit agerpres.ro. 

Acesta a reamintit că în februarie TAROM a primit 37 milioane de euro ajutor de 

salvare, care se va transforma în ajutor de restructurare, în momentul în care va fi 

transmis planul de restructurare Comisiei Europene. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/lucian-bode_3137.html
https://www.agerpres.ro/
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"Am notificat Comisia. Cu aprobarea Comisiei, am solicitat garanţii de stat, oferite 

de Ministerul Finanţelor Publice, pentru 65 de milioane de euro. Sunt pierderile pe 

care noi am evaluat că le vom acumula pe această perioadă generată de pandemie. 

În această perioadă zborurile s-au redus cu peste 90-95%. Nu este vina TAROM şi 

a niciunei companii aeriene că au fost obligate să ţină avioanele la sol", a explicat 

ministrul. 

El şi-a exprimat încrederea în noul management al companiei că va implementa 

planul de restructurare şi va obţine finanţarea până la sfârşitul anului. 

"În ianuarie 2021 trebuie să tragă aceşti bani, să-i utilizeze chibzuit, astfel încât, 

vânzând cele 9 aeronave vechi ATR, obţinând undeva la 32 milioane de dolari, mai 

obţinând fonduri şi din această vânzare, să reuşim să salvăm compania", a spus 

Bode. 

Ministrul Transporturilor a subliniat că soluţia pentru companie este un 

management profesionist şi a menţionat că Executivul a demarat această procedură 

pentru mai multe companii, printre care Compania Naţională Aeroporturi 

Bucureşti, unde se desfăşoară procedura finală de selecţie a administratorului, şi va 

urma cea pentru directorul general. 

"La fel se va întâmpla şi la TAROM. Dar, acum nu avem timp să stăm în 

proceduri. Trebuie să salvăm azi compania TAROM, pentru că mâine este târziu", 

a precizat Lucian Bode. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Furnizorii de energie se plâng că sunt puse condiții pentru tranzacțiile în 

afara bursei, iar sancțiunile pentru practici înșelătoare sunt prea mari 

Asociația Furnizorilor de Energie Electrică din România (AFEER) critică unele 

prevederi introduse printr-o nouă lege a energiei electrice și a gazelor naturale 

(Legea 155/2020), aprobată recent de Parlament și promulgată de președinte. 

Furnizorii sunt nemulțumiți că vor putea încheia contracte în afara pieței 

concurențiale și centralizate doar în anumite condiții. Până acum erau obligați să 

tranzacționeze doar pe bursă.  
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De mulți ani solicită eliminarea acestei obligații, însă forma în care au primit ce au 

cerut nu îi mulțumește. Furnizorii se mai plâng și de faptul că a fost introdus un 

sistem de penalizare dur, cu amenzi de până la 10% din cifra de afaceri. 

 

Asociația solicită eliminarea limitărilor impuse prin noua lege, precum și pentru 

revizuirea prevederilor referitoare la contravenții. 

 

AFEER consideră că noua lege menține limitări privind libertatea de tranzacționare 

a energiei electrice prin acordarea dreptului de a încheia contracte bilaterale 

negociate direct numai anumitor categorii de participanți la piața de energie 

electrică. Furnizorii invocă Regulamentul (UE) 2019/943 care prevede că 

”prețurile se formează în funcție de cerere și ofertă”, iar ”normele pieței 

încurajează formarea liberă a prețurilor și evită acțiunile care împiedică formarea 

prețurilor în funcție de cerere și ofertă”. 

 

Furnizorii spun că noua lege nu este în neconcordanță cu prevederile 

Regulamentului (UE) 2019/943. Potrivit alin 13 și 14, introduse la articolul 23 din 

noua lege, participanții la piață care combină energia electrică produsă de mai 

multe surse de energie sau care combină sarcinile mai multor clienți pot încheia 

contracte bilaterale cu deținătorii acestor surse, respectiv cu clienții și cu furnizorii 

lor. Altfel spus, pentru a putea tranzacționa în afara bursei, există obligația de a 

combina energia din mai multe surse. 

 

Până acum, Legea energiei 123/2012 interzicea total tranzacțiile cu energie în afara 

pieței centralizate. Articolul 23 prevede la aliniatul 1 că "Tranzacțiile cu energie 

electrică se desfășoară pe piața concurențială, în mod transparent, public, 

centralizat și nediscriminatoriu". Noua lege a introdus o excepție, însă condiția este 

ca energia tranzacționată să provină din mai multe surse, adică nu doar hidro, care 

este cea mai ieftină. De altfel, acest articol 23 a apărut după scandalul energiei 

ieftine de la Hidroelectrica. Această companie a intrat în 2012 în insolvență din 

cauza contractelor directe cu "băieții deștepți" prin care vindea energie la prețuri 

chiar și sub costuri. 
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Ulterior, furnizorii au cerut eliminarea acestui articol, spunând că au nevoie de 

contracte directe, deoarece cele încheiate centralizat nu sunt bancabile și nu pot 

face investiții în capacități de producție, așa cum și-ar dori. 

 

Pe lângă Legea 155/2020, care tocmai a fost promulgată, se mai află în Parlament 

și OUG 74/2020, care prevede eliminarea obligației de a tranzacționa pe bursă, 

însă a fost respinsă în Senat. Urmează să se pronunțe Camera Deputaților. OUG 

74/2020 prevede că "producătorii pot încheia contracte bilaterale în afara pieței 

centralizate, la prețuri negociate, cu respectarea regulilor de concurență, pentru 

energia electrică provenită de la noi capacități energetice de producție, puse în 

funcțiune după data de 1 iunie 2020.” 

 

AFEER spune că, spre deosebire de ceilalți participanți la piața de energie electrică 

din UE, care, conform Regulamentului (UE) 2019/943, au dreptul să 

tranzacționeze contractele de furnizare pe termen lung pe piețele extrabursiere, prin 

noua Lege 155/2020 si OUG 74/2020 doar anumiți participanți au derogare de la 

regula stabilită la art. 23, alin. 1, de a tranzacționa numai pe platformele bursiere 

operate de OPCOM. 

"Astfel de prevederi pot majora prețurile pe piața internă a energiei, cu efecte 

negative atât asupra competitivității economiei românești, prin majorarea costurilor 

de producție, cât și asupra indicatorilor macroeconomici, prin creșterea 

importurilor de energie, Un fapt demonstrat este că România a devenit, în ultimii 

doi ani, importator net, după ce, timp de 30 de ani a fost exportator net de energie 

electrică", consideră AFEER. 

Furnizorii nu vor ca practicile înșelătoare să fie sancționate prin Legea 

energiei 

Membrii AFEER sunt nemulțumiți și de regimul contravențiilor. Potrivit noii legi, 

“furnizorul este obligat ca în relația cu clientul final să nu utilizeze practici 

comerciale incorecte sau înșelătoare”. Furnizorii susțin că este o cerință inutil a fi 

menționată în Legea energiei, astfel de practici fiind sub incidența legislației 

privind protecția consumatorilor. Furnizoii se plâng că nu se precizează în lege ce 

înseamnă „practici comerciale incorecte sau înșelătoare”. 
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Sistemul de penalizare instituit de noua lege (sancțiuni determinate procentual prin 

raportare la cifra de afaceri, respectiv între 1%-5%, putând ajunge pentru anumite 

contravenții la 10% din cifra de afaceri) este unul excesiv, ce afectează negativ 

activitatea desfășurată de participanții la piață, consideră AFEER. Asociația crede 

că în mod discreționar, furnizorii de energie electrică și de gaze naturale, spre 

deosebire de toți ceilalți operatori comerciali, indiferent de piața pe care activează, 

vor putea fi sancționați de ANRE, dar și de ANPC, pentru aceeași faptă, cu 

aplicarea de amenzi stabilite după alte criterii (cifra de afaceri), în alt cuantum. 

 

AFEER își exprimă temerea că există riscul apariției unor penalizări abuzive 

excesive pe piața de energie electrică și cea a gazelor naturale având in vedere că 

practicile excesive sunt propuse a fi sancționate cu procente majore din cifra de 

afaceri (5 -10%). 

 

Aplicarea a două regimuri contravenționale pentru aceeași faptă nu ar conduce 

decât la crearea unui dublu regim sancționar, aplicat de către autorități diferite, în 

mod diferit, cu sancțiuni diferite, spune Ion Lungu. Acesta consideră că valoarea 

amenzilor trebuie să crească gradual, pentru a da posibilitatea participantului să se 

corecteze în cazul unor greșeli. 

 

În opinia AFEER, nu există o justificare pentru a modifica Legea nr. 123/2012 în 

acest sens, pentru că există deja un cadru legal oferit de Legea nr. 363/2007, adică 

un act normativ cu putere egală. Această lege definește practicile incorecte și 

înșelătoare, le exemplifică, stabilește sancțiuni, fiind aplicabilă tuturor operatorilor 

dintr-o piață, indiferent care ar fi aceasta, constituind dreptul comun în materie, 

mai arată AFEER. 

 

Furnizorii solicită reanalizarea acestor prevederi și cer ca Legea energiei să 

reintroducă posibilitatea tuturor participanților la piață, nu doar a unor producători, 

de a încheia contracte bilaterale negociate direct, să fie compatibilă cu 

reglementările din majoritatea statelor europene. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Piata auto din Romania s-a prabusit. Cum arata cifrele dezastrului dupa 

primele sapte luni din 2020 

Conform datelor comunicate de catre DRPCIV (Directia Regim Permise de 

Conducere si Inmatriculare a Vehiculelor), in luna iulie 2020 au fost inmatriculate 

in Romania 14.241 autovehicule noi (autoturisme si vehicule comerciale), cu 

44,0% mai putine decat in luna similara din 2019. 

 

Dintre acestea, 12.950 au fost autoturisme noi, a caror scadere fata de luna iulie 

2019 (cand au fost inmatriculate 23.206 unitati), este de 44,2%. Pe ansamblul 

primelor 7 luni din 2020, scaderea a fost calculata la 34,0%. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Se modifica modul de acordare a concediilor medicale pentru carantina si 

izolare 

Casa Nationala de Asigurari de Sanatate (CNAS) a anuntat, luni, 3 august, ca 

modul in care sunt acordate certificatele de concediu medical pentru carantina 

si izolare va fi modificat. 

 

Conform institutiei, Proiectul de Ordin al ministrului Sanatatii si al presedintelui 

CNAS, prin care vor fi modificate si completate Normele de aplicare a prevederilor 

OUG nr. 158/2005 privind concediile si indemnizatiile de asigurari sociale de 

sanatate, a fost postat in transparenta decizionala, incepand cu data de 31 iulie 

2020. 

 

Proiectul prevede ca persoanelor pentru s-a instituit masura carantinei sau izolarii 

pana la data intrarii in vigoare a Legii nr. 136/2020, dar pentru care nu au fost 

emise certificatele de concediu medical in aceasta perioada, acestea li se pot acorda 

conform reglementarilor prevazute in OUG 158/2005, coroborate cu cele prevazute 

la art. 20, alin.(1), din Legea 136/2020, in vigoare incepand cu data de 21 iulie 

2020, care precizeaza ca "pentru persoanele care se afla in carantina sau izolare 

instituita pana la data intrarii in vigoare a prezentei legi, certificatele de concediu 

medical se acorda potrivit actelor normative in vigoare la data acordarii." 

https://ziare.com/social/izolare/
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Astfel, pentru persoanele aflate in carantina, indiferent de locul in care aceasta a 

fost instituita, cat si pentru persoanele pentru care s-a impus masura izolarii, 

certificatele de concediu medical se elibereaza de medicul de familie, pe baza 

documentelor eliberate de directiile de sanatate publica in care sunt mentionate si 

perioadele pentru care au fost instituite masurile de carantina sau izolare. 

 

Incepand cu data de 21 iulie 2020, dupa intrarea in vigoare a Legii nr. 136/2020, 

persoana asigurata pentru care a fost instituita masura izolarii intr-o unitate sanitara 

beneficiaza de concediu medical eliberat de medicul curant la externarea din spital. 

 

Medicul curant poate elibera concediu medical la externare pana la implinirea 

termenului maxim al perioadei de izolare, care decurge de la momentul internarii 

sau pe o perioada stabilita de acesta. 

 

In situatia in care, dupa expirarea concediului medical acordat la iesirea din spital, 

starea de sanatate a persoanei nu permite reluarea activitatii, medicul de familie 

poate prelungi concediul medical pentru aceeasi afectiune, pe durata recomandata 

in scrisoarea medicala eliberata de medicul curant din spital. 

 

In situatia in care medicul curant nu a eliberat concediu medical la externare, 

pentru perioada in care persoana asigurata este izolata la domiciliu sau la locatia 

declarata de aceasta, certificatul de concediu medical pentru aceeasi afectiune se 

acorda de medicul de familie care monitorizeaza starea de sanatate a persoanei prin 

intermediul consultatiilor medicale la distanta. 

 

In aceasta situatie, certificatul de concediu medical se elibereaza dupa ultima zi a 

incetarii perioadei de izolare, dar nu mai tarziu de 30 de zile calendaristice de la 

aceasta data. 

 

Pentru persoanele asigurate pentru care s-a instituit masura carantinei, in conditiile 

Legii nr. 136/2020, certificatele de concediu medical pentru carantina se elibereaza 

de medicii de familie, dupa ultima zi a incetarii perioadei de carantina, pe durata 

stabilita prin documentul eliberat de directia de sanatate publica, dar nu mai tarziu 

de 30 de zile calendaristice de la data incetarii perioadei de carantina. 

 

https://ziare.com/social/spital/
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Daca perioada de carantina depaseste 90 de zile, nu este necesar avizul medicului 

expert al asigurarilor sociale pentru acordarea concediului medical. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 România va beneficia de peste 25.000 de doze de Remdesivir. Primele ajung 

în 7 august 

România va beneficia de peste 25.000 de flacoane de Veklury, cunoscutul 

Remdesivir, care va ajunge în țara noastră în trei tranșe. Primele, care sunt pentru 

1.200 de pacienți, vin săptămâna aceasta, în 7 august. România a primit a doua cea 

mai mare cantitate după Spania. 

României îi sunt alocate 25.157 de flacoane de Veklury (Remdesivir), în trei 

tranșe, pentru tratarea pacienților cu COVID -19 eligibili, în cadrul contractului 

finanțat și semnat de Comisia Europeană cu compania farmaceutică producătoare. 

Ministerul Sănătății anunță că, în data de 7 august 2020, țării noastre îi vor fi 

repartizate 6.026 flacoane Remdesivir. 

Cantitatea ajunge pentru asigurarea tratamentului unui număr de peste 1.200 

pacienți eligibili, deoarece sunt necesare cinci flacoane/pacient. 

„Repartiția realizată de reprezentanții Comisiei Europene ține cont de numărul 

cazurilor la 14 zile și, în acest context, România a primit a doua cea mai mare 

cantitate după Spania. Conform calendarului transmis de către Bruxelles, în data de 

11 septembrie 2020 vor fi primite alte 10.336 flacoane pentru aproximativ 2.067 

pacienți eligibili, iar în data de 9 octombrie 2020, un număr de 8.795 flacoane cu 

care vor ajunge pentru asigurarea tratamentului a încă aproximativ 1.759 pacienți 

eligibili”, arată MS. 

Ultimele două tranșe vor fi evaluate în funcție de evoluția epidemiologică la 14 

zile. 

Livrarea cantităților se va face în depozitele Companiei Unifarm SA de unde vor fi 

distribuite către unitățile sanitare desemnate în cadrul Ordinului ministrului 

Sănătății nr. 555/2020, în funcție de numărul de cazuri medii si severe eligibile. 
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În data de 28 iulie, Veklury a fost primul medicament autorizat la nivelul UE 

pentru tratamentul COVID-19. Începând cu prima parte a lunii august vor fi puse 

la dispoziția statelor membre și a Regatului Unit, loturi de Veklury, cu coordonarea 

și cu sprijinul Comisiei Europene, pentru a răspunde nevoilor imediate. 

Comisia Europeană va finanța contractul, în valoare totală de 63 de milioane euro. 

Astfel, va fi asigurat tratamentul a aproximativ 30.000 de pacienți din spațiul 

european care prezintă simptome severe de COVID-19. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 O treime din numărul total al victimelor făcute de coronavirus în Uniunea 

Europeană (1.175) în ultimele două săptămâni au fost din România (370). 

Mortalitatea și numărul cazurilor grave, în scădere în toate celelalte țări. 

În ultimele două săptămâni, România a înregistrat peste 31% dintre decesele 

cauzate de coronavirus în toată Uniunea Europeană. Cei 370 de morți de Covid-19, 

confirmați de autorități, depășesc numeric Franța (113), Italia (104) și Polonia 

(103) la un loc, iar țările vecine, precum Ungaria și chiar Bulgaria sau Serbia, au 

rămas la mare distanță. 

Dintre țările europene din afara spațiului UE, doar Rusia (1.716) și UK (920), țări 

cu o populație mult mai mare și cu mai multe cazuri active, au înregistrat mai 

multe decese decât România, în ultimele două săptămâni. 

De altfel, numărul pacienților aflați în stare gravă, la ATI (419), plasează România 

pe locul doi în Uniune, după Spania (617). Următoarele țări europene cu un număr 

mai mare de pacienți în stare gravă sunt Franța (361) și Germania (261), în timp ce 

Italia, puternic afectată la începutul pandemiei mai are doar 42 de pacienți la ATI. 

La nivel global cei mai mulți pacienți în stare gravă sunt în SUA, peste 18 mii, 

India aproape nouă mii și Brazilia peste opt mii. 

Notă: Primele două grafice se actualizează. Pe măsură ce date noi sunt 

disponibile, este posibil ca acestea să nu mai corespundă cu cele consemnate la 

data publicării articolului. 

(Sursa: biziday.ro) 


